



LGTBI+FOBIAREN KONTRAKO EGUNA

Maiatzaren 17a LGTBI+fobiaren aurkako Nazioarteko Eguna da mugarrir gisa ezarri zena (OMAk) homosexualitatea gaixotasun mentalen zerrendatik kendu zuen eguna zelako, 1990eko maiatzaren 17an.

Gaur egun, egun esanguratsua da LGTBI+kolektiboetako pertsonentzat, eskubideen alde eta diskriminazioaren aurkako aldarri eguna delako. Gaur egun oraindik, arauarekin bat ez datozen pertsona guztiek diskriminazio egoerak pairatzen dituztelako.

32 urte geroago ere diskriminazio-egoerak gertatzen dira; izan ere, homofobiak, lesbofobiak eta transfobiak eragindako erasoak oraindik ere ohikoak dira.

Gure ingurunean ohikoa da LGTBI+pertsonek haien jaioterria utzi eta hiri-eremu handiagoetara non inguruneak inpertsonalagoak diren, eta horrek aukera ematen die haien identitateagatik eta/edo sexu-orientazioagatik duten epaia ez sentitzeko. Fenomeno hau "landa-sexilioa" bezala ezaguna da.

XXI. mendean ezin dugu gertaera hau normaltzat hartu, inork ez luke gure herria utzi behar, den bezalakoa izateko eta adierazteko askatasuna ez sentitzeagatik.

Horregatik, Zuiako Udaletik azken hilabeteotan Euskal Herrian izan diren LGTBI+fobiko erasoen aurka agertu nahi dugu. Elkartasunean oinarritutako kontzientzia aldarrikatu nahi dugu, LGTBI+kolektiboarekiko jarrerak aldatzea eta aurreiriztiaz, fobiak eta gorrotoak ezabatzea ahalbidetuko duena.

Aurreko ikusita, ezinbestekoa da herritarra kontzientziaztea eta sensibilizaztea, eta, horregatik, Zuiako Udalak honako konpromiso hauek hartzen ditu:

DÍA INTERNACIONAL CONTRA LA LGTBI+FOBIA

El 17 de mayo es el Día Internacional contra la LGTBI+fobia, se marcó como hito por ser el día en el que se eliminó la homosexualidad de la lista de enfermedades mentales por parte de la (OMS), que tuvo lugar el 17 de mayo de 1990.

Actualmente, es un día significativo para las personas de los distintos colectivos LGTBI+ en favor de los derechos y contra la discriminación a la que a día de hoy todavía debe hacer frente toda persona que no se ajuste a la norma.

32 años después se siguen dando situaciones de discriminación, de hecho, los ataques por homofobia, lesbofobia y transfobia continúan siendo aún algo habitual.

En nuestro entorno, es común el llamado "sexilio rural" que ocurre cuando las personas LGTBIQ+ abandonan su lugar de origen para trasladarse a zonas urbanas más grandes donde los entornos son más impersonales, esto les permite no sentir el juicio por su identidad y/o orientación sexual.

Esta situación es algo que en pleno siglo XXI no podemos entender como normal, nadie debería abandonar nuestro pueblo por no sentir la libertad para ser y expresarse como es.

Por eso desde el Ayuntamiento de Zuiá aprovechamos la ocasión para posicionarnos en contra de las últimas agresiones LGTBI+fóbicas que se han dado en los últimos meses en Euskal Herria. Queremos reivindicar una conciencia basada en solidaridad, que permita modificar las actitudes y eliminar los prejuicios, las fobias y los odios hacia el colectivo LGTBI+.

Visto lo anterior, es imprescindible concienciar y sensibilizar a la ciudadanía y por eso el Ayuntamiento de Zuiá se compromete a,



LEHENENGOA: Herritarrei zuzendutako sentsibilizazio- eta kontzientzia-jarduera bat egitea, gutxienez.

BIGARRENA: Ikastetxeekin lankidetzan aritzea, berdintasun, askatasun eta errespetu balioak sustatzen dituzten baterako jarduerak antolatzeko.

HIRUGARRENA: Gure inguruan gerta daitekeen edozein eraso LGTBI+fobikoaren aurrean publikoki gaitzespena adieraztea.

PRIMERO: Realizar al menos una actividad de sensibilización y concienciación dirigida a la ciudadanía.

SEGUNDO: Colaborar con los centros escolares para organizar actividades conjuntas que fomenten valores de igualdad, libertad y respeto.

TERCERO: Mostrar rechazo públicamente ante cualquier tipo de agresión LGTBI+fóbica que se pueda dar en nuestro entorno.

Murgian, 2022ko maiatzak 6ean
En Murgia, 6 de mayo de 2022

